



CDDH-PTS(2025)01
16/01/2025

STEERING COMMITTEE FOR HUMAN RIGHTS
COMITÉ DIRECTEUR POUR LES DROITS HUMAINS
(CDDH)

DRAFTING GROUP ON THE SAFE THIRD COUNTRY CONCEPT
GROUPE DE RÉDACTION SUR LA NOTION DE PAYS TIERS SÛR
(CDDH-PTS)

TERMS OF REFERENCE / MANDAT

<p>Terms of reference for the CDDH Drafting Group the safe third country concept (CDDH-PTS) as adopted by the CDDH at its 100th meeting (25–28 June 2024)</p>	<p>Mandat pour le Groupe de rédaction du CDDH sur la notion de pays tiers sûr (CDDH-PTS) tel qu'adopté par le CDDH lors de sa 100^e réunion (25–28 juin 2024)</p>
<p>The CDDH, further to its terms of reference for 2024-2027, in particular deliverable 10, gives the following terms of reference to its Drafting Group on the safe third country concept (CDDH-PTS):</p> <p>"The CDDH-PTS is instructed to prepare a draft Study on the need for and the feasibility of updating Committee of Ministers' Recommendation No. R(97)22 to member States containing Guidelines on the Application of the Safe Third Country Concept (deadline: 30 June 2026)."</p> <p>The provisions of Resolution CM/Res(2021)3 on intergovernmental committees and subordinate bodies, their terms of reference and working methods, shall apply <i>mutatis mutandis</i> to the functioning of this drafting group.</p>	<p>Le CDDH, à la suite de son mandat pour 2024-2027, notamment le livrable 10, donne le mandat suivant à son Groupe de rédaction sur la notion de pays tiers sûr (CDDH-PTS) :</p> <p>« Le CDDH-PTS est chargé de préparer un projet d'Étude sur la nécessité et la faisabilité d'une mise à jour de la Recommandation n° R(97)22 du Comité des Ministres aux États membres énonçant des lignes directrices sur l'application de la notion de pays tiers sûr (délai : 30 juin 2026) ».</p> <p>Les dispositions de la Résolution CM/Res(2021)13 concernant les comités intergouvernementaux et les organes subordonnés, leur mandat et leurs méthodes de travail s'appliquent <i>mutatis mutandis</i> au fonctionnement de ce groupe de rédaction.</p>